
          Protokół  Nr VI/15                                    
z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 26 marca 2015r.

Posiedzeniu VI Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji podjęto Uchwały Nr VI/64-74/15.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  13  radnych,  co  stanowi  kworum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Jana Spendel

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Grażyna Matuszczyk 
- p.Damian Mrowiec

Przewodniczącym Komisji został Radny Damian Mrowiec.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 13 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Do przedstawionego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono żadnych wniosków 
dotyczących jego zmiany lub uzupełnienia.

3.Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z V Sesji  Rady 
Miejskiej
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją nie została zgłoszona żadna uwaga do protokołu.

4.Wręczenie  nagrody  dla  laureatów  Konkursu  „Pokażcie  się”  organizowanego  w  ramach 
kampanii Zachowaj Trzeźwy Umysł
Przewodniczący z  Burmistrzem złożyli  gratulacje  uczennicom Zespołu  Szkół  w Orzeszu,  które 
zdobyły  II  miejsce  w  konkursie  dla  szkół  „Pokażcie  się!”,  którego  organizatorem  w  ramach 
kampanii  „Zachowaj  Trzeźwy  Umysł”  było  Stowarzyszenie  Producentów  i  Dziennikarzy 
Radiowych oraz Fundacja „Trzeźwy Umysł”.  Reżyserem, autorem scenariusza,  operatorem oraz 
montażystą  nagrodzonego filmu  pt. „Chwile młodości”  była Julia Szymańczyk, a zagrały w nim 
uczennice Weronika Badura, Natalia Grabowska i Kinga Rydzewska. Nagrodą w konkursie była 
kamera cyfrowa dla szkoły wartości 1,2 tys.zł. Uczennicom podziękowano za promowanie miasta 
oraz życzono dalszych sukcesów. Podziękowania złożono także na ręce Pani Dyrektor Gabrieli Kret 
oraz szkolnej psycholog p.Jadwidze Koehler.  
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5.Spotkanie ze zdobywcami brązowego medalu na Międzynarodowych Mistrzostwach Walk 
Rycerskich  juniorów  w  Mińsku  na  Białorusi  oraz  laureatem  tytułu  Lidera  Roku 
Województwa Śląskiego 2014
Przewodniczący  z  Burmistrzem  złożyli  gratulacje  zdobywcom  brązowego  medalu  na 
Międzynarodowych Mistrzostwach Walk Rycerskich juniorów w Mińsku na Białorusi. Medal dla 
Polski zdobyli: Wiktoria Oleś, Marcin Noras, Kamil Matląg, Paweł Spendel oraz Jakub Spendel. 
Ich trenerami są członkowie kadry narodowej walk rycerskich: Mariusz Oleś, Damian Łakomski
i  Maciej  Ryszkiewicz.  Podziękowali  za  promocję  miasta  poza  granicami  kraju.  Pogratulowali 
również  p.Mariuszowi  Oleś  zdobycia  tytułów  Lidera  Powiatu  Mikołowskiego  i  Lidera 
Województwa Śląskiego 2014 w plebiscycie Dziennika Zachodniego.

W imieniu  rycerskiej  sekcji  „Niepokorni”  oraz  p.Mariusza  Oleś  podziękowania  za  zaproszenie
i  miłe  słowa odczytała  Wiktoria  Oleś.  Pan Mariusz  Oleś  poinformował,  że  rozpoczęte  zostały 
starania  o  zorganizowanie  pod  koniec  sierpnia  w  Orzeszu  rycerskich  indywidualnych
i drużynowych mistrzostw Polski juniorów oraz drużynowego turnieju rycerskiego. 

6.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
Burmistrza stwierdził, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały radnym 
dostarczone na piśmie i prosi o zadawanie pytań.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:

• koszt jaki zostanie poniesiony z budżetu miasta w związku z opracowywaniem miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  Orzeszu  dla  sołectw: 
Woszczyce  oraz  Królówka,  etap  I  kopalnia  piasku  w  sołectwie  Woszczyce  na  granicy
z  Miastem Żory wyniesie  ok.20tys.zł.  Dodano,  że  część  kosztów pokrywana  jest  przez 
inwestora m.in. związanych z przygotowaniem dokumentu planistycznego,

• decyzje  w  sprawie  lokalizacji  inwestycji  celu  publicznego  związane  są  z  inwestycjami 
dotyczącymi większej  grupy mieszkańców jak np.  w przypadku budowy wodociągu czy 
gazociągu,

• w  sprawie  przejęcia  budynku  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  4  w  Orzeszu-Jaśkowicach 
postępowanie jest  w toku. Poinformowano, że dnia 30.10.2014r. w Monitorze Sądowym 
zamieszczono obwieszczenie o możliwości zgłoszenia się spadkobierców, które musi być 
publikowane przez okres pół roku,

• sprawa  zakłócenia  stosunków  wodnych  w  Jaśkowicach  przy  ul.Stuska  toczy  się  przed 
Samorządowym Kolegium Odwoławczym, ze względu na odwołanie się od wydanej przez 
Burmistrza decyzji,

• pismo  mieszkańców  Mościsk  będzie  wzięte  pod  uwagę  przy  wydawaniu  decyzji
o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia pn. „Utworzenie 
punktu  wytwarzania  piasku  żużlowego  poprzez  przetwarzanie  (odzysk)  mieszanek 
popiołowo-żużlowych  z  mokrego  odprowadzania  odpadów  paleniskowych”.  Dodano,
że  firma  wywożąca  pyły  została  poinformowana  o  konieczności  spełniania  wszystkich 
stawianych wymogów przy ich transporcie,

• liczba mieszkańców Orzesza nie przekroczyła jeszcze 20tys.,

• w  miesiącu  marcu  zostanie  opracowany  zakres  robót  przy  rozbudowie  OSP Jaśkowice
i prace w najbliższym czasie zostaną rozpoczęte,

2



• w sprawie  odcinka  ulicy  Fabrycznej  od  ul.Wolności  do  zakładu  firmy NT INDASTRY 
został  złożony  wniosek  o  komunalizację,  natomiast  w  sprawie  odcinka  od  zakładu  do 
ul.Budowlanych złożono wniosek do Starosty Powiatowego o założenie księgi wieczystej,

• remont  wodociągu  przy  ul.Zwycięstwa  ma  być  przeprowadzony  w okresie  wiosennym. 
Dodano, że termin remontu tej drogi nie wyprzedzi remontu wodociągu,

• postępowanie administracyjne w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew rosnących 
w  pasie  dróg  powiatowych  dotyczy  29  drzew,  które  utrudniają  wyjazd  lub  zasłaniają 
widoczność,

• w konkursie ogłoszonym przez NIVEA na budowę placu zabaw będzie można głosować od 
1 kwietnia br. i stosowna informacja ukaże się na stronie internetowej Urzędu.

7.Rozwój kultury fizycznej oraz stan urządzeń sportowych
Pani Sonia Janecka – Kierownik Referatu ds. Promocji Miasta, Współpracy ze Stowarzyszeniami, 
Przeciwdziałania Uzależnieniom oraz Zarządzania Kryzysowego omówiła temat dotyczący rozwoju 
kultury fizycznej, co zamieszczone jest w załączniku Nr 1 do protokołu.

W związku z pytaniami wyjaśniła, że obecnie dotacja została udzielona dla klubów sportowych
z  Gardawic  i  Woszczyc,  gdyż  MKS „SOKÓŁ” jest  w trakcie  rozliczania  wcześniej  udzielonej 
dotacji. Dodała, że środki dla klubu orzeskiego są w budżecie zarezerwowane.

Pan Wiesław Klar dopowiedział,  że na terenie  Orzesza działa  również klub sportowy „Goliat”,
do którego na zajęcia karate uczęszcza ok. 100 dzieci. Dodał, że zajęcia odbywają się dwa razy
w tygodniu bez udziału środków z budżetu gminy.

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej poinformował, że na terenie Orzesza 
w  4  miejscach  zlokalizowane  są  place  sportowo-rekreacyjne  tj.  place  zabaw  w  Śródmieściu, 
Gardawicach i Woszczycach oraz plac do zajęć ruchowych w Zgoniu. Przedstawił, że po okresie 
zimowym  zaplanowano  malowanie  elementów  drewnianych  a  naprawa  urządzeń  następuje 
każdorazowo po zgłoszeniu uszkodzeń.  Stwierdził,  że  bardzo intensywnie  wykorzystywany jest 
obiekt  sportowy  Orlik,  co  jest  związane  ze  znacznym  jego  zużyciem.  Dodał,  że  obiekt  ten 
wykorzystywany  jest  w  bardzo  dużej  mierze  przez  osoby dorosłe.  Poinformował,  że  budynek 
socjalny przy kompleksie sportowym Orlik posiada szereg mankamentów, jednak był budowany
wg projektu, który narzucał sztywne zasady.

Sekretarz Miasta dodała, że poza dotacją z budżetu gminy zajęcia sportowe odbywają się także
w  Miejskim  Ośrodku  Kultury  oraz  są  prowadzone  przez  różnego  rodzaju  stowarzyszenia  czy 
organizacje działające na terenie miasta.

W związku z pytaniem p.Wiesław Klar poinformował, że pod koniec miesiąca kwietnia br. będzie 
przeprowadzony  przegląd  na  kompleksie  Orlik,  po  czym  zostaną  wykonane  niezbędne  prace. 
Dodał,  że  na  pewno  zostanie  przeprowadzona  konserwacja  nawierzchni  trawiastej  poprzez 
dosypanie granulatu i podklejenie w miejscach tego wymagających, a także zostaną wymienione 
kosze do koszykówki.

Radni zwrócili uwagę na:
• złożony wniosek dot. wybudowania na terenie Orzesza boiska do piłki plażowej,
• ciągle przepełniony pojemnik na odzież używaną, który usytuowany jest przy wejściu na 

boisko przy ul.Bukowina,
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• konieczność  zadbania  o  boiska  w  Jaśkowicach  i  Zawadzie  chociażby  w  formie  jego 
wykoszenia i usunięcia samosiejek,

• konieczność  zadbania  również  o  obiekt  w  Śródmieściu  w  rejonie  ulic  Skośnej,  Miłej
i Leśnej,

• konieczność kompleksowego zajęcia się sprawą boisk na terenie całego miasta jak również 
sprawą wynajmu sal gimnastycznych w placówkach oświatowych. Zwrócono uwagę, że sale 
gimnastyczne  często  wynajmowane  są  osobom  dorosłym,  co  wpływa  na  ich  większe 
zużywanie się niż w przypadku korzystania z nich przez dzieci, a stawki za wynajem są dla 
wszystkich jednakowe.

Burmistrz  zwrócił  także  uwagę  na  konieczność  znalezienia  rozwiązania  co  do  budynku  Klubu 
„Sokół”,  ze względu na jego zły stan techniczny. Stwierdził,  że raczej  złym kierunkiem będzie 
kierowanie  środków  finansowych  na  kolejne  remonty,  które  tylko  częściowo  poprawiają  stan 
pomieszczeń w budynku.

8.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  w Orzeszu w 2014 
roku
Przewodniczący poinformował,  że sprawozdanie zostało szczegółowo omówione na posiedzeniu 
Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa i pozytywnie zaopiniowane.
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.

Dodatkowo poinformowano, że do tej pory stosowana forma profilaktyki musi ulec zmianie, gdyż 
obecnie zajęcia profilaktyczne muszą prowadzić specjaliści a także ciężar musi być przenoszony na 
rodziców. Dodano, że każda placówka we własnym zakresie decyduje, czy zajęcia profilaktyczne 
ukierunkowane są na rodziców czy na dzieci i młodzież.

W wyniku głosowania sprawozdanie zostało przyjęte przy 15 gł. „za” – jednogłośnie.

Obrady opuściła Radna Grażyna Bortnik – 14 radnych obecnych na posiedzeniu

9.Podjęcie uchwał w sprawie:
• zmian w budżecie miasta na 2015 rok

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani  Iwona  Burszka  Skarbnik  Gminy  omówiła  zmiany  w  budżecie,  co  zamieszczone  jest
w załączniku Nr 3 do protokołu.

Przewodniczący odczytał pismo Zespołu Szkół w Orzeszu dotyczące przeznaczenia kwoty 16.600zł 
na  zakup  wyposażenia  do  nowoczesnego  laboratorium  do  nauki  przedmiotów  przyrodniczych. 
Pismo stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.

Radni zwrócili uwagę, że jest to już trzeci pomysł dotyczący zagospodarowania kwoty 16.600zł. 
Dodali, że odnośnie pism powinna obowiązywać droga służbowa i w pierwszej kolejności powinno 
być ono skierowane do Dyrektora Miejskiego Zespołu Oświaty. Stwierdzili, że stanowisko co do 
przeznaczenia  tych  środków  zostało  już  wypracowane  na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy, dlatego nie powinno się już do tego wracać. 

4



Burmistrz  dopowiedział,  że  jego  zdaniem  środki  powinny  zostać  zagospodarowane  na  cele 
remontowe tej placówki.

Po odczytaniu przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków uchwała w sprawie zmian
w  budżecie  miasta  na  2015  rok  została  przyjęta  przy  11  gł.  „za”,  1  gł.  „przeciw”  i  1  gł. 
„wstrzymującym się” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu).

• zmiany  uchwały  Rady  Miejskiej  Orzesze  Nr  XLIV/483/14  z  dnia  24.04.2014r.
w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w formie 
inkasa, powołania inkasentów oraz ustalenia wynagrodzenia dla inkasentów

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
Przedstawił protokół z dnia 24.03.2015r. z przeprowadzonych konsultacji społecznych – załącznik 
Nr 5 do protokołu

Skarbnik  Miasta  poinformowała,  że  konieczność  podjęcia  uchwały  wynika  ze  zmiany  na 
stanowisku  sołtysa  w  Zgoniu.  Dodała,  że  w  obecnym  projekcie  następuje  tylko  wykreślenie 
nazwiska dotychczasowego sołtysa, natomiast nie ma powołania nowego inkasenta, ze względu na 
kolejne nowe wybory, które muszą odbyć się w miesiącu czerwcu.

W  wyniku  głosowania  uchwała  dotycząca  zmiany  uchwały  Rady  Miejskiej  Orzesze
Nr XLIV/483/14 z dnia 24.04.2014r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, 
rolnego  i  leśnego  w  formie  inkasa,  powołania  inkasentów  oraz  ustalenia  wynagrodzenia  dla 
inkasentów została przyjęta przy 12 gł. „za” (2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu).

• przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Orzesze na rok 2015

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa.

Naczelnik Wydziału Komunalnego p.Benedykt Kurcok poinformował, że projekt Programu uzyskał 
pozytywną  opinię  Powiatowego  Lekarza  Weterynarii,  Kół  Łowieckich  oraz  Koła  Opieki  nad 
Zwierzętami. Dodał, że w budżecie 2015 roku zwiększone zostały środki finansowe na sterylizację 
oraz dokarmianie kotów, a także przekazywanie zwierząt do schroniska.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
• koszt przyjęcia  jednego psa do schroniska wynosi  1600zł i  w roku ubiegłym zostało do 

schroniska oddanych 60 psów,
• przy wyborze schroniska nie ma wymogu ogłaszania przetargu,
• ze  środków  budżetu  gminy  kupowana  jest  karma  dla  kotów,  która  rozkładana  jest

w miejscach wskazanych przez Stowarzyszenie zajmujące się bezdomnymi kotami.

Radny Aleksander Tabacki zaapelował o rozważenie możliwości wybudowania na terenie Powiatu 
Mikołowskiego  schroniska  dla  zwierząt.  Dodał,  że  są  osoby  chętne  do  pracy  w  schronisku
w ramach wolontariatu.

Burmistrz  poinformował,  że  temat  wspólnego  schroniska  dla  zwierząt  gmin  Powiatu 
Mikołowskiego będzie analizowany na najbliższym konwencie burmistrzów,  który odbędzie się
w pierwszej połowie kwietnia.
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W wyniku głosowania uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Orzesze na rok 2015 została przyjęta 
przy 12 gł. „za” (2 osoby nieobecne w trakcie głosowania).

• wprowadzenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje:
- Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
Przedstawił  protokół  z  dnia  12.02.2015r.  z  przeprowadzonych  konsultacji  społecznych 
przedmiotem,  których  były  projekty  uchwał  w  sprawie wprowadzenia  regulaminu  utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta Orzesze oraz w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi – załącznik Nr 6 do protokołu.

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi wyjaśnił, że zapisy regulaminu zostały 
dostosowane  do  nowych  przepisów  ustawy.  Poinformował,  że  w  ubiegłym  tygodniu  został 
ogłoszony przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych w Mieście Orzesze.

W  wyniku  głosowania  uchwała  w  sprawie  wprowadzenia  regulaminu  utrzymania  czystości
i porządku na terenie Miasta Orzesze została przyjęta przy 12 gł. „za” (2 osoby nieobecne w trakcie 
głosowania).

• szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie  odbierania odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,
w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje:
- Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi poinformował, że uchwała jest właściwie 
wyciągiem z regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta. Dodał, że określa za co 
ponoszone są opłaty oraz w jaki sposób będą odbierane odpady zmieszane i segregowane a także
w jaki sposób można zgłaszać przypadki niewłaściwego świadczenia usług.

W wyniku głosowania uchwała w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług
w zakresie  odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi została przyjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

• przystąpienia  do  przeprowadzenia  konsultacji  społecznych  o  charakterze  lokalnym
z mieszkańcami Gminy Orzesze

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Sekretarz Miasta poinformowała, że konieczność podjęcia uchwały wynika ze złożonego wniosku
o utworzenie w Zawadzie sołectwa. Dodała, że sprawa zarówno utworzenia sołectwa jak i nadania 
nowemu sołectwu statutu misi być skonsultowana z mieszkańcami.
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W  wyniku  głosowania  uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  przeprowadzenia  konsultacji 
społecznych  o  charakterze  lokalnym  z  mieszkańcami  Gminy  Orzesze  została  przyjęta  przy
14 gł. „za” - jednogłośnie.

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1071/28

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany 
poinformował, że dzierżawa dotyczy dotychczasowych dzierżawców terenu zajętego pod garaż.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1071/28 w drodze głosowania została 
podjęte przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1074/28

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany 
poinformował,  że  dzierżawa  dotyczy  dotychczasowych  dzierżawców  terenu  na  prowadzenie 
ogródków działkowych.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1074/28 w drodze głosowania została 
podjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

• utworzenia  obwodu  głosowania  w  Szpitalu  Chorób  Płuc  w  Orzeszu  do 
przeprowadzenia wyborów na Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 
dzień 10 maja 2015r.

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani  Sekretarz  wyjaśniła,  że  zgodnie z  kodeksem wyborczym tworzy się  w placówkach opieki 
zdrowotnej obwody głosowania jeżeli w dniu wyborów przewiduje się obecność co najmniej 15 
wyborców. Dodała, że uchwały o utworzeniu tych obwodów muszą być podjęte do dnia 5 kwietnia.

W wyniku głosowania uchwała w sprawie  utworzenia obwodu głosowania w Szpitalu Chorób Płuc 
w Orzeszu do przeprowadzenia wyborów na Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 
dzień 10 maja 2015r. została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie

• zmiany uchwały Nr II/5/14 dotyczącej powołania i ustalenia składu osobowego Komisji 
Rewizyjnej działającej przy Radzie Miejskiej na okres kadencji 2014-2018

Przewodniczący odczytał  pismo Radnego Bartłomieja  Marek wnioskującego o przeniesienie  się
z  Komisji  Rewizyjnej  do  Komisji  Ładu  i  Porządku  oraz  Przestrzegania  Prawa.  Pismo  stanowi 
załącznik Nr 7 do protokołu.

W  wyniku  głosowania  uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  II/5/14  dotyczącej  powołania
i  ustalenia  składu  osobowego  Komisji  Rewizyjnej  działającej  przy  Radzie  Miejskiej  na  okres 
kadencji 2014-2018 została przyjęta przy 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu).
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• zmiany  uchwały  Nr  II/4/14  dotyczącej  powołania  i  ustalenia  składów  osobowych 
stałych Komisji działających przy Radzie Miejskiej na okres kadencji 2014-2018

W  wyniku  głosowania  uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  II/4/14  dotyczącej  powołania
i  ustalenia  składów  osobowych  stałych  Komisji  działających  przy  Radzie  Miejskiej  na  okres 
kadencji 2014-2018 została przyjęta przy 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu).

10.Przyjęcie planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji Sportu
Plan pracy bez uwag w wyniku głosowania został przyjęty przy 12 gł. „za” (2 osoby nieobecne
w trakcie głosowania).

11.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący  odczytał  złożoną  przez  Radnego  Damiana  Mrowiec  interpelację  w  sprawie 
uregulowania cieku wodnego na ulicy Waryńskiego.

Burmistrz poinformował, że temat uregulowania stanu prawnego rowów melioracyjnych na terenie 
miasta będzie szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania 
Prawa w miesiącu  kwietniu.  Dodał,  że  wskazywany w interpelacji  rów w pierwszej  kolejności 
wymaga wykonania czynności w postaci jego wydzielenia i przejęcia na własność gminy.

Radny  Damian  Mrowiec  zwrócił  się  o  poinformowanie  o  terminie  posiedzenia  Komisji 
rozpatrującej ten temat.

12.Zapytania i wolne wnioski
Burmistrz przedstawił, że stoi na stanowisku, aby dodatkowe środki finansowe zabezpieczane na 
remonty  dróg  gminnych  zostały  przeznaczone  na  zwiększenie  zakresów  zadań  wcześniej 
wskazanych i przyjętych do realizacji.

Radni stwierdzili żeby przeanalizować ewentualność przeznaczenia tych środków raczej na budowę 
chodników, co wpływa na zwiększenie bezpieczeństwa pieszych.

Burmistrz wyjaśnił,  że budowa chodników wymaga czasu,  ponieważ do takich zadań musi być 
przeprowadzona  cała  procedura.  Stwierdził,  że  zasadnym  będzie  wskazanie  chodników
z opracowaniem priorytetów, aby zadania realizować np. w roku przyszłym. 

Radni podzielili swoje stanowiska, gdyż część opowiedziała się za przeznaczeniem dodatkowych 
środków na opracowanie projektów chodników, część natomiast stanęła na stanowisku że zasadnym 
jest  jak najszybsze dokończenie  zadań już rozpoczętych,  co nie  wymaga tak dużych nakładów 
finansowych.

Przewodniczący przedstawił:
• sprawę  poruszoną  przez  mieszkańca  ul.Waryńskiego  a  dotyczącą  wykonania  chodnika 

wzdłuż ulicy Mikołowskiej od przejazdu kolejowego, którą skieruje do rozpatrzenia przez 
Komisję Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa,

• interpelację  złożoną  do  Zarządu  Powiatu  Mikołowskiego  przez  Radnego  Powiatowego 
p.Tadeusza  Marszolika  w  sprawie  ul.Bolesława  Chrobrego  (treść  interpelacji  stanowi 
załącznik Nr 8 do protokołu),
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• zawiadomienie Burmistrza Miasta Orzesze o przystąpieniu do opracowania miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  Orzeszu  dla  sołectw: 
Woszczyce oraz Królówka etap II sołectwo Królówka (zawiadomienie stanowi załącznik
Nr 9 do protokołu),

• wyciąg z protokołu Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu z posiedzenia
w  dniu  5  marca  2015r.,  która  zawnioskowała  o  wystąpienie  do  Starosty  Powiatu 
Mikołowskiego o rozważenie możliwości  utworzenia na terenie  Powiatu Mikołowskiego 
klas dla dzieci i młodzieży z autyzmem, celem zmniejszenia kosztów dowozu tych dzieci do 
placówek poza granice powiatu mikołowskiego. W związku z powyższym stanowiskiem 
poddał  pod  głosowanie  wniosek:  „kto  jest  za  skierowaniem  pisma  w  tej  sprawie?”.
W  wyniku  głosowania  wniosek  został  przyjęty  przy  13  gł.  „za”  (1  osoba  nieobecna
w trakcie głosowania),

• pismo Wojewody Śląskiego w sprawie pomocy w repatriacji, które kieruje do rozpatrzenia 
przez poszczególne Komisje z prośbą o zajęcie stanowiska,

• zaproszenie Zespołu Szkół Specjalnych w Mikołowie na spotkanie w dniu 15.04.2015r. na 
temat „Rozmowa o autyźmie”,

• zaproszenie Archidiecezji Katowickiej do udziału w Dniach Skupienia dla Samorządowców,
• pismo Gimnazjum Nr 2 w Orzeszu-Zawadzie dotyczące przyznania środków na nadbudowę 

pomieszczeń nad klasami przy sali gimnastycznej. Wyjaśnił, że wcześniejsze pismo w tej 
sprawie zostało złożone do Urzędu dnia 7 marca 2014r.,  jednak zostało ono zatrzymane 
przez Burmistrza Andrzeja Szafrańca,

• pismo Centrum Jana Pawła II „Nie lękajcie się” dotyczące dofinansowania budowy tego 
Centrum, które kieruje do rozpatrzenia przez wszystkie Komisje po uprzednim sporządzeniu 
opinii  prawnej  na  temat  możliwości  dofinansowania  z  budżetu  gminy  takiego 
przedsięwzięcia,

• konieczność złożenia do dnia 30 kwietnia br. oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 
31.12.2014r. łącznie z drukami PIT składanymi do Urzędu Skarbowego.

Obecni na posiedzeniu mieszkańcy Sołectwa Zawiść zgłosili pilną potrzebę rozwiązania problemu 
części  mieszkańców Zawiści,  których po wybudowaniu  sygnalizacji  świetlnej  na  skrzyżowaniu
w Zawiści pozbawiono dojazdu do swoich posesji od strony Orzesza.

Zwrócono uwagę,  że były wcześniejsze zapewnienia mieszkańców o nieodpłatnym przekazaniu 
terenów celem utworzenia  drogi  zbiorczej,  jednak na  dzień  dzisiejszy z  33  tylko  4  właścicieli 
zadeklarowało nieodpłatne przekazanie swojego terenu. Dodano, że same koszty wykupu gruntów 
są już bardzo wysokie.

Burmistrz  stwierdził,  że  do  następnej  sesji  rozezna  w  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych
i  Autostrad na jakim etapie jest  sprawa budowy ekranów dziękochłonnych na DK 81 w części 
Zawiści.

W związku z pytaniem wyjaśniono, że kompletowane są wszystkie dokumenty i wniosek o zmianę 
granic  pomiędzy  Orzeszem  a  Kobiórem  zostanie  do  końca  marca  złożony.  Poinformowano,
że  Gmina  Kobiór  po  przeanalizowaniu  sprawy  wysokości  rekompensaty  za  utracone  podatki, 
zmniejszyła wnioskowaną kwotę ze 100tys.zł do 50tys.zł.
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Zgłoszono potrzebę:

• wybudowania chodnika przy ul.Pszczyńskiej na odcinku od ul.Reja do ul.Tyskiej,

• wybudowania boiska do piłki plażowej. Wskazano, że takie boisko można wybudować obok 
sali  gimnastycznej  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  2,  a  także  przy  Gimnazjach  zarówno
w Zawadzie jak i Gardawicach,

• uporządkowania chodników przy ul.Gliwickiej oraz Szkolnej, które zarastają trawą.

13.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
VI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz. 14,30 do godz. 19,35.

Przewodniczący
     Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak           mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef 
2. Bortlik Grażyna 
3. Buchalik Eugeniusz 
4. Gazda Rajmund 
5. Kiecka Damian 
6. Mach Jan 
7. Marek Bartłomiej 
8. Matuszczyk Grażyna 
9. Mrowiec Damian 
10. Potysz Teresa 
11. Spendel Jan 
12. Szala Eugeniusz 
13. Szola Piotr 
14. Tabacki Aleksander 
15. Zgoł Janusz 

W Sesji wzięli również udział:

− p.Mirosław Blaski - Burmistrz Miasta
− p.Sylwia Krawczyk - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
− p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
− p.Anna Czarnacka - Dyrektor MZO
− p.Wiesław Klar - Kierownik ZGKiM
− p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
− p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
− p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
− p.Tomasz Szier - Kierownik Referatu UM
− Radcy Prawni
− przedstawiciel pracy
− mieszkańcy

Orzesze, dnia 14.04.2015r.
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